
 

 

 

ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΤΡΙΝΗΣ 
ΠΑΣΟΚ- Κίνημα Αλλαγής 

Βουλευτής Ηλείας 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

Προς: Υπουργό Εθνικής Άμυνας κ. Ν. Δένδια  

Θέμα: Αναδιάρθρωση στις Ένοπλες Δυνάμεις στο πλαίσιο της 
«Ατζέντας 2030» χωρίς διαβούλευση με το στρατιωτικό προσωπικό.  

Κύριε Υπουργέ, 

Σύμφωνα με δημόσιες ανακοινώσεις σας, η «Ατζέντα 2030» για τις 
Ένοπλες Δυνάμεις περιλαμβάνει δραστική μείωση προσωπικού, 
κατάργηση στρατοπέδων και αλλαγή της διοικητικής δομής, με στόχο 
να υιοθετηθεί ένα μοντέλο στρατού ανάλογο του αμερικανικού.  

Ωστόσο, αυτές οι ρυθμίσεις, που αφορούν άμεσα το στρατιωτικό 
προσωπικό και την εθνική άμυνα, ανακοινώθηκαν στο Ροταριανό 
Όμιλο, δηλαδή σε χώρο άσχετο με την εθνική άμυνα και τις Ένοπλες 
Δυνάμεις της χώρας μας, όπου απουσίαζαν τα ίδια τα στελέχη και οι 
εκπρόσωποί τους, δημιουργώντας ερωτήματα για τη διαδικασία και τη 
σκοπιμότητα των μεταρρυθμίσεων. 

Παράλληλα, η επιλογή ενός οργανωτικού προτύπου, όπως το 
αμερικανικό μοντέλο,  προσαρμοσμένου σε διαφορετικά επιχειρησιακά 
και γεωγραφικά δεδομένα, εγείρει προβληματισμούς για την 
αποτελεσματικότητα των αλλαγών αυτών στις ελληνικές Ένοπλες 
Δυνάμεις και για το κατά πόσο οι μειώσεις προσωπικού και η 
αναδιάρθρωση εξυπηρετούν πραγματικά τα συμφέροντα της εθνικής 
μας ασφάλειας και την προάσπιση του εθνικής μας κυριαρχίας και όχι 
μιας ‘’μειωμένης’’ εθνικής κυριαρχίας.  
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Το σχέδιο αυτό προκαλεί επιπλέον εύλογη ανησυχία για την 
επαγγελματική εξέλιξη των υπαξιωματικών, δεδομένου ότι δεν 
διασφαλίζεται η δυνατότητά τους να προχωρούν σε ανώτερες  θέσεις 
ευθύνης. 

Επειδή, η χρονική συγκυρία των ανακοινώσεων, κατά την επέτειο της 
28ης Οκτωβρίου και λίγο πριν από τη συνάντηση του Έλληνα υπουργού 
Εξωτερικών με τον Τούρκο ομόλογό του, προκαλεί περαιτέρω 
προβληματισμούς για τις επιλογές της κυβέρνησης, 

Επειδή, ο ξένος παράγοντας έχει εκφράσει την ‘’ευχή’’ και παραίνεση 
για τη  "μείωση του στρατιωτικού αποτυπώματος" και την ‘’προσφυγή 
σε διπλωματικά και όχι στρατιωτικά μέσα’’, 

Επειδή, οι εν λόγω αλλαγές και η αποφυγή διαλόγου με τα στελέχη των 
Ενόπλων Δυνάμεων δημιουργούν εύλογες ανησυχίες για την 
επαγγελματική κατάσταση και εξέλιξη του στρατιωτικού προσωπικού, 

Επειδή είναι κρίσιμη η πλήρης και σαφής ενημέρωση της Βουλής και 
του στρατιωτικού προσωπικού, για την ουσιαστική ενίσχυση και όχι 
αποδυνάμωση της εθνικής άμυνας, 

ΕΡΩΤΑΤΑΙ Ο κ. ΥΠΟΥΡΓΟΣ: 

1. Γιατί δεν πραγματοποιήθηκε διαβούλευση με τους εκπροσώπους 
του στρατιωτικού προσωπικού για τη διαμόρφωση της «Ατζέντας 
2030»; 

2. Ποια συγκεκριμένα κριτήρια καθορίζουν τις αποφάσεις για κλείσιμο 
στρατοπέδων και μειώσεις προσωπικού και ποιοι οι αναμενόμενοι 
στόχοι εξοικονόμησης πόρων; 

3. Ποιο είναι το σχέδιο για μικρότερο στρατό, ποιο το προβλεπόμενο 
χρονοδιάγραμμα υλοποίησης των αλλαγών, ποιες μονάδες θα 
κλείσουν, πού και πώς θα αξιοποιηθεί το προσωπικό αυτών των 
μονάδων;  

4. Ποιων στρατοπέδων ή υπηρεσιών των Ενόπλων Δυνάμεων στα νησιά 
του Βορείου Αιγαίου και της Δωδεκανήσου σχεδιάζεται η αναστολή 
λειτουργίας ή η συγχώνευσή τους;   



5. Με ποιους τρόπους διασφαλίζεται ότι η μείωση των στρατοπέδων 
και προσωπικού δεν θα πλήξει την επιχειρησιακή ετοιμότητα των 
Ενόπλων Δυνάμεων και την εθνική μας ασφάλεια;  
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Μιχάλης Κατρίνης 

 

 




